
    

                                                         
 

 

SKOLEBESTYRELSESMØDE - RØDKÆRSBRO SKOLE 
 
Dato: 05.04.2022 
Tidspunkt: kl. 18.00-20.00 
Lokalitet: Fysisk møde på skole på personalerummet 
 
Mødedeltagere: Helle, Lene, Morten, Tina, Karin, Kirsten-Marie, Line, Kasper, Heidi og Claus  
 
Mødeleder: Claus 
Referent: Kasper 
Afbud: Rikke og Celina 
 

 
 
 

Dagsorden  
 

Formål med punktet 
Drøftelse – orientering - beslutning 

Referat 

1. Godkendelse af referater (10 min.)  
-opsamling 
 

 En række referater er blevet godkendt, da det er et 
stykke tid siden, vi har fået underskrevet referaterne.  
 
 

2. Nyt fra elevrådet (5 min.)  
 
 

Orientering Lærke fortæller, at elevrådet i udskolingen ikke har været 
samlet, men der er alligevel kommet punkter til 
skolebestyrelsen.  
 

1. 9. klasse vil vide mere om sidste skoledag. 
2. Indeklimaet er meget varieret, og der er meget 

koldt eller varmt i forskellige klasser.  
3. Der var også ønsker om en plan for fordelingen af 

aula. 
4. Der er også et ønske om flere pauser indenfor.  

 
 



    

                                                         

3. Anden placering af SB-mødet den 14. juni. (5 min.) 
 
Forslag: 8.6 eller 9.6 
 

Beslutning Det blev besluttet, at vi afvikler mødet d. 09.06.22 
klokken 17-20. 

4. Skolestruktur (20 min.) v. Helle 
-Hvad er seneste nye? 
-Hvad er tidsplanen? 
 

Orientering og drøftelse Der er sket meget. Helle har haft to møder med andre 
skolebestyrelsesformænd og DLF, hvilket der er kommet 
en del omtale fra i medierne. Det fremgik også af 
møderne, at der er kæmpestor forskel på situationerne 
på de forskellige skoler.  
 
Hele byrådet mødes torsdag (7.4) og fredag (8.4) for at 
snakke skolestruktur i denne uge. 
 
Helle fortæller om et anlægsloft og serviceloft, der på 
nuværende tidspunkt er brugt. Forslaget er derfor at lave 
grønne investeringer på folkeskoleområdet, da det ikke 
skal tages fra anlægsloftet, når det er en grøn 
investering. 
 
Helle fortsætter dialogen med byrådet og alle andre 
interessenter i forbindelse med strukturforhandlingerne. 
 

5.  Princip for vikardækning (10 min.) 

-Siden sidst er der kommet udtalelse fra MED, hvor 

princippet er blevet behandlet. 

Beslutning Der er lavet en ændring i princippet efter det har været i 
MED-udvalget. MED ønskede en opmærksomhed på, at 
der i første udgave af princippet stod anført, at der kunne 
i nogle tilfælde skulle føres tilsyn med to klasser 
samtidig. Dette er nu udeladt af princippet. 
 
Principperne bliver drøftet af SB.  Det besluttes, der føres 
til referat at princippet skal evalueres efter et halvt år 
(oktober/november). 
 
Skolebestyrelsen gør opmærksom på, at der skal tages 
et særligt hensyn til elever, der bor langt væk, og af 



    

                                                         
samme grund har de svært ved at komme hjem lige efter 
skole.  
 
Principperne er vedtaget.  
 
 

6. Valg til skolebestyrelse (10 min.) v. Helle og Claus 

-orientering 

-foreløbig sondering i forhold til hvem der opstiller fra 

nuværende SB 

-deadline den 7. april. 

Orientering Morten melder sig som suppleant.  
 
Claus skriver ud til alle onsdag den 6. april. 

7. Ukraine og elever? (15 min.) 

-status 

Orientering Claus fortæller om børn fra Ukraine, hvor der er 
samarbejdes med børnehuset, så skole og børnehus er 
klar til at modtage elever.  
 
Der er lige nu 4-5 ukrainske elever på vej ind i skolen. 
 
På torsdag har Claus en introduktionsdag, hvor han 
arbejder gruppen af ukrainske børn og forældre. 
 
Der er lavet en velkomstfolder, som deles ud til de 
ukrainske familier, når den er blevet oversat. 
 
Tanken er, at der skal bygges et basishold, hvor de 
ukrainske børn er samlet. Eleverne skal også så vidt 
muligt deltage på praktisk-/musiske fag på de årgange, 
hvor de aldersmæssigt hører til. 

8. Nyhedsbrev fra SB (5 min.) 

-skolestruktur 

-valg til skolebestyrelsen 

Beslutning Morten vil gerne tage sig af nyhedsbrevet. Han 
koordinerer med Claus. 

9. Tværsugen og åbent hus (15 min.) 

-SB`s perspektiv 

Drøftelse Der gives ros til kreativiteten, engagementet og 
indsatsen. Det blev nævnt, at det var godt, at åbent hus 



    

                                                         
ikke var med spisning. Der var mere tid til at se 
aktiviteterne rundt på skolen. 
 
Der gives konstruktiv kritik, hvor forældrene ønsker et 
bedre overblik over aktiviteterne og indholdet i løbet af 
aftenen. Det kunne være et program/A4-ark med 
overblik. Det vil styrke fællesskabet med en fælles 
afslutning.  

10
. 

Eventuelt  Det er en opfordring fra SB om, at vi skriver ud angående 
børn, der møder for tidligt op om morgenen, hvilket giver 
ekstra udfordringer for SFO-personalet.  

 


